
ES SU (ES SU møde 30.01.2023)

30-01-2023 09:30 - 11:00

FRB7 B1-211 Mødelokale + Teams



Indhold
Referat 1



Referat

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Lars Bo kommenterede, at dagsorden og bilag blev frigivet for sent til at SU-
medlemmerne kunne nå at drøfte det nye udkast til metrikkerne med instituttets 
medarbejdere inden mødet. Gert ønskede dog stadig SU's umiddelbare kommentarer til 
udkastet, og det blev besluttet at gennemføre punktet og aftale et nyt, ekstraordinært 
møde i februar hvor drøftelsen afsluttes, så SU's medlemmer kan nå at dele og drøfte 
udkastet med instituttets øvrige medarbejdere inden det ekstraordinære møde

Punkt 2: 09.30-10.30 Drøftelse af instituttets metrikker

Gert orienterede, at han har deltaget i et fakultetsledelselsmøde om funding, og at AAU’s 
mængde af undervisning falder, og derfor skal der fremadrettet lægges flere indsatser 
over på funding ansøgninger. Novo Nordisk Foundation vokser; det samme gør Velux, og 
der vil derfor være flere midler at søge fremadrettet. Tech fakultetet arbejder mod at vi i 
2027 har balance, 1 til 1, mellem basistilskud og funding. Thomas Bak har været god til 
at strukturere vores undervisning på instituttets uddannelser, så instituttet står godt i 
fremtiden og har kræfter til at søge funding. Det nye udkast til metrikkerne afspejler 
denne ændring, så der bliver slækket lidt på undervisning og boostet på funding. Gert 
orienterede desuden, at kravene summeres på sektionsniveau, og det er mere op til 
sektionslederne at sørge for at de enkelte forskere over tid leverer på alle parametre.

SU kommenterede, at det er godt at kravene er på sektionsniveau, og at det er positivt at 
det er mere retningslinjer end tal man bliver hængt op på, men der var flere der 
bemærkede, at denne ændring ikke fremgik nogen steder i teksten. Gert henviste til 
afsnittet omkring funding hvor det er sektionslederen der skal indestå for at alle der 
deltager i aktiviteten får kredit for deres andel og ikke kun den der ender som PI. 

LBL kommenterede, at han ikke kunne se hvorfor en ændring i instituttets fremtidige 
indtægtsgrundlag nødvendigvis skulle afspejles direkte 1:1 i meritterne, og at man også 
må også se på om det er rimelige krav der stilles, og ikke kun "regne baglæns" fra 
budgettet. Endvidere finder LBL at. kravene til professorer (hjemtag) og adjunkter 
(undervisning og publikationer) var steget meget kraftigt. Endvidere informerede LBL at 
rektor på HSU mødet 13 dec 2022 klart afviste at AAUs kommende "egen BFI" vil kunne 
anvendes til at måle videnskabelige publikationer på person- eller sektionsniveau, sådan 
som den gamle BFI blev. Det er derimod intentionen at de skal bruges, ifbm beregning af 
fakulteternes budgetter.

Kirsten bemærkede også at det er nødvendigt, at nye adjunkter lærer dansk, så de kan 
undervise på de dansksprogede uddannelser. Hertil orienterede Gert, at der er taget 
initiativ til at facilitere danskundervisning på campus både i Aalborg og København. 
Udover de moduler, som nye, udenlandske medarbejdere er berettiget til gennem 
kommunerne, er der også indhentet tilbud på et ’overbygningsmodul’, hvor der fokuseres 
på at præsentere på dansk, og som instituttet selv skal finansiere. For de medarbejdere, 
som ikke længere er berettiget til at få undervisningen betalt igennem kommunen, vil ES 
endvidere dække de moduler, som de mangler.

SU kommenterede også ændringen med, at fx gymnasiebesøg og arrangering af 
konferencer ikke registreres som timer længere, og at enkelte undervisere evt. kan 
komme ’i klemme’ fordi man ikke kan se øvrige aktiviteter registreret. Gert orienterede, at 
han for nylig har deltaget i en bedømmelse af en forsker på ’seniorniveau’ sammen med 
eksterne bedømmere, og hvor vigtigheden af mange aktiviteter under ’Working with 
others’ blev fremhævet. Det er derfor noget, som der er fokus på, og som den enkelte 
forsker selv skal sørge for at registrere på sit CV. Desuden henviste Gert til det eksempel 
der er for en ”standard” lektor hvor mere end halvdelen af tiden bruges på andet end 
undervisning.

Det ekstraordinære SU-møde blev fastlagt til 16. februar
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https://www.arbejdsmiljoe.aau.dk/digitalAssets/1287/1287770_aarshjulet-for-arbejdsmiljoearbejdet.pdf
https://www.update.aau.dk/aau-s-okonomi-under-pres-n59044


Punkt 3: 10.30-10.40 Orientering om nyt APV-årshjul

Gert orienteriede, at APV årshjulet er ændret, således at fremadrettet skal 
trivselsmålinger gennemføres i slutningen af ulige år for indhentning af data til 
runderinger og APV-undersøgelser om foråret i lige år. Årshjulet kan ses her
https://www.arbejdsmiljoe.aau.dk/digitalAssets/1287/1287770_aarshjulet-for-
arbejdsmiljoearbejdet.pdf

Punkt 4: 10.40-10.55 Nyt fra FSU/HSU

Lars Bo orienterede, at AAU’s økonomi er udfordret pga. høje energipriser, faldende 
uddannelsesindtægter og uro på de finansielle markeder, hvilket der kan læses mere om 
på inside https://www.update.aau.dk/aau-s-okonomi-under-pres-n59044. Vi skal derfor 
nok forvente nedskæringer på et tidspunkt.

Punkt 5: 10.55 Evt

Gert orienterede, at institutternes formand og næstformand for SU er inviteret til 
fællesmøde med FSU på Tech for at holde en tættere dialog mellem FSU og 
institutternes SU, og i den forbindelse efterlyste han forslag til emner til dette fællesmøde. 
SU foreslog at drøfte huslejeproblematikken. På ES har vi grupperum til alle vores 
studerende, hvilket andre institutter ikke har. Igor berettede i den forbindelse om hans 
oplevelse med eksamination i de studerendes grupperum, hvilket fungerede fint, og det 
er derfor ikke nødvendigt at anvende seminarrum til eksaminer, medmindre grupperne er 
meget store, eftersom at der også er skærme i alle ES grupperum.
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Referatet er godkendt
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